

Sport in Great Britain



Sport-lovers

- Most people in Great Britain are real sport-lovers. Even if they don't go in for sport, they like to talk about it.
- Большинство британцев — настоящие любители спорта. Даже если они не занимаются никакими видами спорта, они любят поговорить о них.



Kinds of sport

- Perhaps, you didn't know, but many kinds of sport have taken the origin in Great Britain. Cricket, football, rugby, tennis, table tennis, badminton, squash, canoeing and snooker were invented in Britain.
- Многие виды спорта — крикет, футбол, регби, лаун-теннис, настольный теннис, бадминтон, сквош, гребля на каноэ и снукер произошли в Британии.



Football or soccer

- Britain's national sport is football or soccer. It was played there as far back as medieval times. Nowadays it has become the most popular game all over the world.
- Национальный спорт Великобритании — футбол. В него играли ещё в средние века. На сегодняшний день эта игра стала самой популярной во всём мире.



Football clubs

- There is no national football team in Great Britain. England, Scotland, Wales and Northern Ireland have their separate football clubs, which compete in European and World Cup matches.
- У Великобритании нет своей команды. В Англии, Шотландии, Уэльсе и Северной Ирландии есть свои национальные команды, которые конкурируют за европейские и мировые кубки.



Football fans

- English football fans are fond of most exciting games which are held between teams from the same city. For example, between Manchester United and Manchester City, Arsenal and Chelsea from London.
- Английские футбольные болельщики очень любят игры, которые проводятся между командами одного города. Например, между командами Манчестер Юнайтед и Манчестер Сити, лондонскими командами Арсенал и Челси.



Amateur association football clubs

- There are plenty of amateur association football clubs. Many schools form their own football teams, offering students an opportunity of entering prestigious universities according to their sport achievements.
- В Великобритании существует множество любительских ассоциаций футбольных клубов. Многие школы организуют свои собственные футбольные команды и предлагают участникам возможность поступления в престижный вуз в соответствии со спортивными достижениями.



Rugby

- There is a certain type of football called rugby. The game is called so because it was originated at Rugby — a well-known English public school.
- Существует определенный вид футбола, называемый регби. Игра называется так, потому что возникла в Регби - известной английской государственной школе.



Violent game

- It is a rather violent game, that is why the players must be big and strong. Another requirement for the players is to wear helmets, masks and chest and shoulder padding.
- Это довольно жёсткая игра, поэтому регбисты должны быть крупными и сильными. Ещё одно требование к игрокам — надевать шлемы, маски и защитные накладки на грудь и плечи.



Cricket

- **Cricket is a popular summer sport in Britain. There are many cricket clubs in the country.**
- **Крикет — популярная летняя командная игра в Великобритании. В стране существуют множество крикетных клубов.**



Certain uniform

- Cricket players wear a certain uniform — white boots, a white T-shirt and white trousers.
- Игроки надевают определённую форму — белые ботинки, белую футболку и белые брюки.



Cricket game

- One cricket game takes a long time. There are two teams of 11 players each and test matches between national teams can last up to 5 days.
- Одна крикет игра занимает много времени. В игре принимают участие две команды по 11 игроков в каждой, и контрольные матчи между сборными могут длиться до 5 дней.



Cricket

- The spectators have to be very patient. The game is played on a field with a wicket at each end. The rules of the game have changed over the years.
- Зрители должны быть очень терпеливыми. В эту игру играли на поле с воротами с обеих сторон. Правила игры изменились за эти годы.



Cricket

- It is a game which is associated with long sunny summer afternoons, the smell of new-mown grass and the sound of leather ball beating the willow cricket bat.
- Эта игра ассоциируется с длинными солнечными летними днями, запахом свежескошенной травы и звуком удара кожаного мяча об ивовую крикетную битку.



Cricket

- **Cricket is more popular among men, but it is also played by women and girls.**
- **Крикет популярен больше среди мужского населения, однако женщины и девочки тоже играют в него.**



Tennis

- Tennis is another favourite sport of the Englishmen. People all over the world know Wimbledon which is the centre of lawn tennis.
- Теннис — ещё один любимый вид спорта англичан. Уимблдон известен на весь мир как центр лаун-тенниса.



Wimbledon

- It is the oldest tennis tournament in the world considered by many people to be the most prestigious. It takes place over two weeks in late June and early July.
- Этот теннисный турнир является старейшим и считается самым престижным в мире. Он длится 2 недели — с конца июня до начала августа.



Wimbledon

- Wimbledon is known for its traditions — strict white dress code for competitors, the absence of sponsor advertising around the courts and some others. Every tennis player dreams of taking part at this tournament.
- Уимблдон славится своими традициями: игроки должны быть одеты в строгую белую форму, а на кортах не разрешается использовать любую рекламу. Каждый теннисист мечтает принять участие в этом турнире.



Golf

- **Golf is a game of business community. In Great Britain it is very common to establish good business relations playing golf.**
- **Гольф — игра бизнесменов. В Великобритании принято налаживать деловые отношения во время игры в гольф.**



Golf

- The equipment for this game is quite expensive as well as the entrance to a prestigious golf club, so not everyone can afford it. Golf is a ball and golf stick game played on a natural field. In this game one has to knock a ball into a hole.
- **Снаряжение для этой игры стоит довольно дорого, как и входной билет в престижный гольф-клуб, так что не все могут позволить себе эту роскошь. Гольф — это игра с мячом и клюшками на естественном поле. Цель игры — загнать мяч в лунку.**



Popular sports

- There are a lot of other popular sports in Great Britain, for example, horseracing, croquet, swimming, running, cycling and rowing.
- В Великобритании популярны и другие виды спорта: скачки, крокет, плавание, бег, велогонки и гребля.



Презентацию подготовил Манишин И.С
ФСПО АГУ г. Астрахань
2016 год